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Zápis zo zasadnutia Priemyselnej rady FCHPT 
konaného dňa 27.4.2022 o 14,00 na FCHPT STU Bratislava 

 
 
1. Zasadnutia sa zúčastnilo 17 členov Priemyselnej rady (PR). Aktuálny počet členov PR je 
25; 5 sa ospravedlnili; prítomná bola nadpolovičná väčšina; prezenčná listina je archivovaná. 
Zároveň sa zasadnutia zúčastnili aj prodekanka pre štúdium, vzdelávanie a sociálnu 
starostlivosť o študentov doc. Milena Reháková, PhD. a prodekan pre rozvoj fakulty a 
ekonomiku doc. Boris Lakatoš, PhD. 
 
2. Dekan FCHPT a predseda PR prof. Anton Gatial, DrSc. otvoril zasadnutie a vyslovil 
potešenie, že sa môžeme po 2 rokoch karanténnych opatrení spojených s rušením 
prezenčných zasadnutí opätovne osobne stretnúť. Zároveň poďakoval členom PR za 
“Stanovisko k uplatneniu absolventov fakulty a kvalite študijných programov” použité pre 
účely akreditácie fakulty a viacerým členom PR za aktívnu účasť v akreditačných komisiách.  
Spolu s prodekanom a podpredsedom PR prof. Miloslavom Drtilom, PhD. predstavili nových 
členov: Ing. Jána Hrouzka, PhD. z firmy Hermes Lab Systems Ltd. Bratislava a Ing. 
Ladislava Németha z podniku Chemosvit Folie s.r.o. Svit a odovzdali im menovacie dekréty. 
Ďalšie zmeny v zložení PR sú: Ing. Jozef Šesták, CSc. z Výskumného ústavu textilnej 
chémie - Chemitex s.r.o. Žilina zrušil členstvo z dôvodu odchodu do dôchodku, Ing. Dávid 
Šariský zmenil zamestnávateľa z Chemosvit Folie a.s. Svit na Orac Décor Slovakia Lipany, 
Ing. Štefan Vodný, CSc. zmenil zamestnávateľa z Eurofins Bel / Novamann s.r.o. Nové 
Zámky na CERTEX a.s. Bratislava, Ing. Klaudia Sokolová, Mecom Group s.r.o. Humenné zrušila 
členstvo z dôvodu ukončenia pracovného vzťahu v podniku (nástupca z podniku bude menovaný 

dodatočne). Aktualizovaný zoznam členov PR je prílohou tohoto zápisu.  
 
3. Prof. Miloslav Drtil, Phd. predstavil aktivity fakulty za posledné 2 „pandemické“ roky. 
Venoval sa najmä prechodu na on-line výučbu (úspešne zvládnutú, aj keď prezenčné 
laboratórne cvičenia a doktorandský výskum sa nedali úplne nahradiť), vedecko – výskumnej 
činnosti (ktorá bola redukovaná, ale so zachovaním relatívne vysokého počtu projektov a 
publikácií a s logickým poklesom úloh riešených v spolupráci s priemyselnými partnermi), 
zastaveniu poklesu počtu študentov (približne rovnaké počty na fakulte za posledné 3 roky, 
aj keď o tretinu menšie ako bývali v dávnejšej minulosti), dôvodom nižšieho záujmu 
o štúdium chemickej a potravinárskej technológie (tomuto problému sa neskoršie venovala aj 
podstatná časť diskusie) a výraznému nárastu zahraničných študentov (za posledné 2 roky 
až ca. 30 % študentov vrátane mobilitných hlásiacich sa na fakultu je zo zahraničia).  
(Pozn.: v prípade požiadavky adresovanej na miloslav.drtil@stuba.sk prezentáciu 
s konkrétnymi číslami o FCHPT STU pošleme členom Priemyselnej rady emailom).  
Prodekanka Doc. Milena Reháková, PhD. informovala o detailoch pedagogického procesu 
a prebiehajúcej akreditácii, ktorá by mala skončiť nielen potvrdením pozície kvalitnej fakulty 
s referenciami, ale aj umožnením samostatného modifikovania obsahu a počtu študijných 
programov (kde očakávame pomoc a radu práve od kolegov z praxe, aj od PR).  
Prodekan doc. Boris Lakatoš, PhD. informoval o komplexnej rekonštrukcii fakultnej budovy  
na Kollárovom nám. a o problémoch s nedofinacovaním stavby v tejto inflačnej dobe 
spojenej s extrémnym nárastom cien za materiály a prácu. Takisto predstavil aj ďalšie 
investične alebo logisticky náročné akcie v novej budove fakulty, ktoré sme realizovali za 
posledné 2 roky.  
 
4. Prof. Viktor Milata, DrSc. ako čestný predseda Slovenskej chemickej spoločnosti SCHS, 
ktorá združuje viac ako 800 členov z oblasti chémie a ktorá je jedným z hlavných partnerov 
fakulty, predstavil ciele spoločnosti, aktivity pri výmene poznania a pri popularizácii vedy, 
odborné akcie organizované SCHS, časopis ChemZi a vyzval na pokračovanie spolupráce aj 
so zástupcami priemyselnej praxe, najmä v oblasti aplikovaného výskumu. 
 
5. Diskusiu otvorila krátka informácia o  akcii CHEMDAY, ktorú v rovnaký deň zorganizoval 
spolok študentov fakulty CHEM ako výstavu firiem aktívnych v oblasti chémie 
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a potravinárstva, ktoré sú aj potenciálnymi zamestnávateľmi našich študentov. 
 
V následnej diskusii zaznelo: 
 
- dekan fakulty prof. Anton Gatial konštatoval výrazné zníženie rozpočtu vysokých škôl, 
najmä tieto 2 roky, čo niekde môže mať až likvidačné dôsledky. FCHPT so svojimi relatívne 
vysokými potrebami na zabezpečenie výučby (najmä vybavenie a prevádzka laboratórií sú 
pre nás náročnejšie ako na iných školách) to nebude mať ľahké, ale budeme zháňať aj 
vlastné zdroje, „nezastavíme sa“.... Zároveň uviedol aj problémové prijímanie nového 
vysokoškolského zákona, ktoré až príliš negatívne popisovalo činnosť a výsledky 
slovenských VŠ  
 
- prodekan prof. Miloslav Drtil sa podelil o názor na dôvody obmedzeného záujmu o štúdium 
na FCHPT, resp. viacerých iných technických fakultách v SR. Bežne sa uvádza najmä  
 - demografický dôvod (práve tieto 2 roky minimum končiacich stredoškolákov na 
Slovensku v dlhodobom horizonte; pod 51 tisíc, napr. pred 10 rokmi končilo až 72 tisíc)  
 - a odchod študentov do ČR (pričom tento dôvod sa medializuje až do tej miery, že to 
podporuje ďalší odchod týchto študentov zo SR. Zároveň ale platí aj to, že podiely 
slovenských „chemikov“ na českých vysokých školách nie sú podľa dostupných štatistík tak 
významné ako v iných odboroch. Vzdelanostná úroveň slovenských a českých VŠ sa ťažko 
posudzuje, je to subjektívne hodnotenie, možno najlepšie by to vedeli posúdiť práve 
zamestnávatelia. Ale viaceré rozdiely sú nanešťastie realitou: vybavenie škôl, dostupnosť 
internátov, dotácie a podpora výskumu a vzdelávania sú v ČR dlhodobo vyššie ako u nás; je 
len naša škoda, že medzi argumentmi zaznievajú občas aj napr. rozdiely „v atmosfére na 
školách v ČR a SR apod.“).  
Medzi ďalšie dôvody prodekan uviedol  
 - masívnu medializáciu nízkeho podielu uplatnenia absolventov slovenských VŠ vo 
vyštudovanom odbore (pričom sme presvedčení, že tomu tak všade nie je; napr. na často 
citovaných web stránkach uplatnenie.sk sa uvádza pre FCHPT 41 % absolventov vo 
vyštudovanom odbore, pričom naše štatistiky o absolventoch, ktoré si detailne robia 
jednotlivé ústavy a oddelenia, sú na úrovni 66 – 100 %. Zdôvodnenie autorov oficiálnych 
štatistík súvisí s akousi „metodikou“, s „prevodníkmi odborov vzdelania a zamestnania 
atď….” - s týmto „súperom sa ťažko bojuje“. Tu by mohla pomôcť aj mediálna podpora 
z priemyslu, samozrejme ak si to aj naši partneri myslia. Takisto platí, že zamestnanosť 
v odbore nemôže byť rozhodujúce kritérium, pretože VŠ vychováva nielen odborníkov 
v odbore, ale aj všeobecne vzdelaných absolventov, ktorí sa relatívne rýchlo vedia adaptovať 
aj na iný druh práce a toto sa u nás medializuje minimálne.  
Napriek tomuto sa na fakulte pripravujeme vo viacerých programoch, najmä tých, čo sú 
zamerané na technológie a priemyselnú prax, na modifikáciu obsahu študijných programov, 
prípadne ich zlúčenie s inými programami, aby sa praktická pripravenosť zvýšila a v tomto 
určite uvítame pomoc zo strany našich kolegov z praxe (hneď po ukončení súčasného 
akreditačného procesu)  
 - posledné roky evidujeme od našich absolventov aj „sťažnosti“ na to, že náročnosť štúdia 
nekorešponduje s nástupnými platmi v zamestnaní. Samozrjeme to neplatí všeobecne, ale 
priemerné platy absolventov sú taktiež medializované a v tomto je ťažko konkurovať. Našou 
nevýhodou je aj to, že našimi najbližšími „konkurentmi“ sú lekárske resp. IT školy, kde je 
výška platov a propagovaná potreba týchto zamestnaní na inej úrovni. Vieme, že toto  
nemôže byť apel na našich partnerov z priemyslu, že toto sú reality súčasnosti; ale pomoc pri 
medializácii záujmu slovenského priemyslu a praxe o absolventov s poznaním, ktoré vie dať 
len naša fakulta, by pomohlo a nebola by to nepravda. My sme na rade so zvýšením 
atraktívnosti štúdia a jasnejšej orientácie na uplatnenie študovaného 
 - v tomto kontexte nám nepomohla posledné roky aj absencia prezenčných akcií na 
fakulte ako boli Chemický jarmok, Dni otvorených dverí; akcií, kde stovky návštevníkov 
z radov stredoškolských študentov a laickej verejnosti mohli na živo vidieť v našich 
laboratóriách, že chémia je v prvom rade zaujímavá a všade prítomná 
 - FCHPT stratila ešte jeden propagačný nástroj: 11 rokov vyhlasovala nezávislá 
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Akademická rankingová a ratingová agentúra ARRA poradie VŠ, mala vypracovaný 
medzinárodne akceptovaný systém, kde medzi technickými školami naša fakulta bola 11 
rokov na 1.mieste. Toto nebola náhoda. Hodnotenia boli pred pár rokmi zrušené (nevieme 
prečo) a odvtedy sa žiadne verejne dostupné, komplexné a obhájiteľné poradia nerobia. Hlas 
dostávajú jednotlivci, častokrát bez podporných analýz a bez možnosti s nimi polemizovať. Aj 
v tejto medializácii nám môžu pomôcť naši priemyselní partneri  
 
- Ing. Martauz vyzval fakultu aj svojich blízkych kolegov zo spolupracujúcich oddelení 
a ústavov na posilnenie programov s praxou, podporu talentovaných študentov stážami 
v podnikoch, podporu startupov v rámci možností a záujmu. Zároveň požiadal fakultu, aby 
pomáhala zahraničným študentom napr. stážami, aby zostali v slovenskom priemysle aj po 
škole. Konštatoval slabú jazykovú vybavenosť študentov / absolventov (čo sme si na fakulte 
zapísali) 
 
- opakovaný dotaz (rovnako ako na predošlom zasadnutí PR) zaznel aj na tému absolventov 
bakalárskeho štúdia a ich uplatnenia v priemysle bez pokračovania v inžierskom štúdiu. 
Verejne deklarovaná požiadavka z úrovne ministerstva tu je, ale realita je iná a ca. 90 % 
absolventov pokračuje v štúdiu po získaní bakalárskeho diplomu. Toto platí nielen pre našu 
fakultu a ak by sa to malo zmeniť napr. aj na základe požiadavky z praxe, potom by to chcelo 
úpravu aspoň niektorých bakalárskych programov, resp. tvorbu profesijných bakalárskych 
programov (zmieňovaných aj v PR). Platí už viackrát napísané: akýkoľvek námet z PR bude 
evidovaný a konzultovaný 
 
-   Ing. Keseli: zamyslel sa nad priechodnosťou bakalárskeho štúdia..... Aj keď v poslednom 
roku stúpla, je to stále nízke % a otázkou je, či sa aj na našej škole nevrátiť k systému 
prijímacích pohovorov. V diskusii zaznel ale aj protiargument, či súčasné stredné školy 
pripravia študentov na prijímacie pohovory a koľkí zo stredoškolákov sa stanú „dobrými 
chemikmi a potravinármi so záujmom“ až po niekoľkých semestroch na fakulte, vrátane 
nultého ročníka v konverzných programoch. Toto nevieme reprezentačne vyhodnotiť, ale 
určite aj tento námet je vedením fakulty evidovaný a na fakulte diskutovaný (dlhodobo).  
 
- Ing. Krajči aj v tejto súvislosti konštatoval problém „vzťahu k chémii“. Potvrdil, že toto je 
všeobecný problém a informoval o vzdelávacích aktivitách na rôznych stupňoch škôl 
v regióne, kde sídli jeho podnik (Mondi SCP) a ktoré tento podnik aj podporuje / realizuje  
 
- Ing. Havlík hovoril v rovnakých intenciách: „chýba komplexná vízia v školstve, všeličo sa 
mení nárazovo, fakulta a následna aj prax dopláca na nekvalitu stredoškolákov a následne 
nezáujem o náročnejšie technické štúdium“ 
 
- Ing. Keseli doplnil potrebu intenzívnej propagácie na stredných školách už aj v nižších 

ročníkoch, aj s pomocou priemyselných partnerov, aj s neštandardnými aktivitami ako sú 

krúžky, kluby, exkurzie;  s cieľom vytvárať a dopĺňať povedomie o fakulte 

 

- Ing. Havlík, Ing. Hrouzek, Ing. Durec a ďalší súhlasne prikyvujúci: aj „kvalitný polotovar je 
dôležitý z pohľadu zamestnávateľa, navyše ak má komplexné vzdelanie. Vieme si 
absolventa doučiť, vyrobiť špecialistov. Problém je, že do nich investujeme, ale nemáme 
záruku, že zostanú, že vydržia“. Aj toto je jedna z príčin nižších nástupných platov; ak „sa 
absolvent uchytí, tak platy sa stanú výrazne vyššími, ale nemôžeme si dovoliť ich ponúkať 
hneď“. Platí aj to, že riadiaci pracovník sa z absolventa stane až po rokoch v priemyselnej 
praxi, „ešte veľa sa musia naučiť / doučiť“ 
 
- Ing. Hrouzek, Ing. Durec: „vieme ponúknuť vybraným študentom, končiacim alebo 
doktorandom naučiť sa prácu na unikátnych prístrojoch, ktoré fakulta nemá resp. si ich 
nemôže dovoliť“  
 
- viacerí členovia PR vrátane prodekanov konštatovali: „štúdium poskytuje príliš veľa 
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vedomostí, je príliš široké, absolventi sa musia ešte špecializovať“, pričom nie každý „chce 
na sebe ďalej pracovať“. Počas pandémie došlo k „poklesu kontaktov s praxou“ a „snahy si 
aktívne hľadať svoje ďalšie zamestnanie“. Svedčí o tom aj skúsenosť z práve prebiehajúcej 
akcie CHEMDAY, kde v minulosti boli preplnené prednáškové sály a stánky 
zamestnávateľov – 27.4.2022 bola účasť slabá, záujem nekonkrétny, až to niektorých 
vystavovateľov viedlo k otázke, či ich snaha predstaviť firmu a možnosti práce neboli márne. 
Dúfame, že je to len dôsledok 2 rokov v pandemických podmienach, ale ak tento nezáujem 
bude pretrvávať, tak to máme ďalší problém, „my viacerí“... 
 
- Ing. Vrábel: ukázal na problém programov zameraných na chemické technológie. Otázkou 
je, či preferovanie biochémie napr. 2 študijnými programani v bakalárskom štúdiu nespôsobí 
nedostatok inžiniersky vzdelaných absolventov z chemických technológií. Na fakulte tento 
problém evidujeme, aj učitelia fakulty na to upozorňujú a určite sa tým budeme zaoberať. Je 
to ďalší podnet pre prípadnú úpravu počtu a obsahu študijných programov, ktorú začneme 
riešiť hneď po ukončení akreditácie, na ktorú sa ale už teraz pripravujeme a kde určite 
uvítame pomoc od našich partnerov z praxe 
 
- Ing. Martauz a Ing. Havlík: vyzvali na konanie ďalších zasadnutí PR aj v podnikoch jej 
členov, nielen na akademickej pôde fakulty.... zástupcovia fakulty v PR považujú tento nápad 
za zaujímavý a realizovateľný. 
 
6. V závere zasadnutia zaznelo zo strany zástupcov fakulty poďakovanie členom PR za 
doterajšiu spoluprácu, za pomoc pri akreditácii, za umožnenie realizovať odborné praxe, 
exkurzie a diplomové práce v priemysle (čo považujeme za mimoriadne dôležité, stále sme 
a budeme najmä technologická fakulta), za ocenenia najlepších záverečných prác alebo prác 
prezentovaných na Študentskej vedeckej konferencii (čo určite stimuluje študentov pre ďalšiu 
vedecko – výskumnú činnosť), za výučbu externými učiteľmi z praxe, za podporu vybavenia 
laboratórií atď. Zároveň zdôraznili výnimočnosť vybavenia viacerých laboratórií fakulty 
a odbornosť jej zamestnancov, ktoré môžu byť využité nielen v spoločných vedecko - 
výskumných projektoch, ale aj v aplikovanom výskume konkrétnych problémov 
priemyselných podnikov. 
Fakulta dúfa, že v tejto spolupráci budeme pokračovať aj naďalej a kolegovia z PR pomôžu 
pri dokončení akreditačného procesu a pri tvorbe resp. úprave študijných programov.  
A v neposlednom rade fakulta ďakuje za zamestnávanie našich absolventov, snáď ste 
a budete s nimi spokojní.  
 
 
 
 
Zapísal:  
prof. Miloslav Drtil, PhD.; 1.7.2022 
 
 
 
Zápis overili:  
Ing. Ján Hrouzek, PhD., Ing. Marian Lesanský – členovia PR;  
prof. Ing. Anton Gatial, DrSc. – predseda PR 
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Aktualizovaný zoznam členov Priemyselnej rady FCHPT STU  
 
1. Ing. Branislav Brežný, Výskumný ústav chemických technológií a.s.  

 

2. Ing. Ján Durec, PhD., Mc Carter a.s., Bratislava 

 

3. Ing. Martin Dzivák, Zeocem a.s., Bystré  

 

4. Alžbeta Grácová, Slovnaft a.s., Bratislava 

 

5. Ing. Miroslav Havlík, Evonik Fermas s.r.o., Slovenská Ľupča  

 

6. Mgr. Richard Hercek, PhD., Saneca Pharmaceuticals a.s., Hlohovec 

 

7. Ing. Ján Hrouzek, PhD., Hermes Lab Systems Ltd. Bratislava   

 

8. Ing. Dušan Janíček, Slovenské cukrovary, s.r.o., Sereď  

 

9. JUDr. Silvia Karásiková, Duslo, a.s., Šaľa 

 

10. Ing. Roland Keseli, ProCS, s.r.o., Śaľa 

 

11. Ing. Ľubica Kopčová, PhD., Výskumný ústav vodného hospodárstva,  Bratislava 

 

12. Ing. Vladimir Krajči, Mondi SCP, a.s., Ružomberok  

 

13. Ing. Marian Lesanský, PreVaK, s.r.o., Stará Turá  

 

14. Ing. Pavel Martauz, Považské cementárne, a.s., Ladce 

 

15. Ing. Martin Minárik, Axxence Slovakia s.r.o., Bratislava 

 

16. Ing. Ladislav Németh, Chemosvit Folie s.r.o., Svit 

 

17. Ing. Peter Novoroľník, RAJO a.s., Bratislava 

 

18. Ing. Ľudevít Paulíny, Aluprint s.r.o, Vrútky 

 

19. Ing. Peter Plekanec, Asociácia priemyselnej ekológie na Slovensku,  Trenčín 

 

20. Ing. Dávid Šariský, Orac Décor Slovakia, Lipany 

 

21. Ing. Štefan Vodný, CSc., CERTEX a.s., Bratislava  

 

22. Doc. Ing. Dr. Peter Vrábel, Rona, a.s., Lednické Rovne  

 

23. Prof. Ing. Anton Gatial, DrSc., dekan FCHPT STU Bratislava – predseda Priemyselnej rady  

 

24. Prof. Ing. Miloslav Drtil, PhD., prodekan FCHPT STU Bratislava – podpredseda Priemyselnej rady 

 

 

25. Mecom Group s.r.o., Humenné ... nový člen PR po Ing. Klaudii Sokolovej bude dodatočne 

nominovaný 

 


